
Fo
to

: Z
dz

is
la

w
 G

ra
d 

SV
D

hlasy
Z   D O M O V A  A   M I S I Í

9 Hlasy z domova a misií 
vydáva SVD Nitra 
ročník šesťdesiaty siedmy, 
september 2023|1,00 EUR

KRÁČAME S BOŽÍM SLOVOM  – 100 ROKOV SVD NA SLOVENSKU A V ČESKU 1923 – 2023



Ako som vyrastal, postupne som sa do-
zvedal, že v mojom rodnom meste sa 
narodil Janko Kráľ. Že o  ulicu ďalej 
chodieval Štúr na porady so svojimi 

druhmi na evanjelickú faru. Že na ďalšom síd-
lisku Liptovského Mikuláša vznikali mnohé ná-
mety knihy Maroško od Martina Rázusa a ne-
ďaleko gymnázia zas obrazy Kolomana Sokola. 
Že predtým ako Aurel Stodola zostrojil tepelné 
čerpadlo, absolvoval meštianku v tomto meste. 
Že ďalšia pekná obytná časť Mikuláša vzniká na 
miestach, kde bol popravený Jánošík a že prví 
ochotníci Slovenska cvičili svoje divadlá v našej 
mestskej knižnici.

Rokmi takto vo mne rastie hrdosť, že pochá-
dzam z mesta, kde sa diali významné udalosti 
dejín nášho národa, že som sa hrával na rovna-
kých uliciach, ktorými kráčali významné osob-
nosti celosvetového formátu a že som sedával 
v laviciach, v ktorých sedávali žiaci, počúvajúci 
prednášky Michala Miloslava Hodžu.

Blízky Boh
Drahí priatelia! No je tu niečo, načo môžeme byť 
hrdí oveľa viac nielen ja ale každý z nás. Totiž že 
žijeme vo svete, do ktorého zostúpil ten, skrze 
ktorého bolo všetko stvorené. Že múdrosť, kto-
rá je u Boha, nás uznala za hodných, aby sme ju 
počúvali. Že ten, ktorý vládne nad všetkým na 
nebi i na zemi sa rozhodol vykúpiť človeka. A to 
všetko sa v plnosti času stalo v Ježišovi Kristovi.

Ježiš Kristus sa priblížil k človeku tak blízko, 
že Božia starostlivosť o človeka a Jeho náklon-
nosť nám sa stala zjavnou. Asi nič nevystihne 
lepšie Boží záujem o nás, ako práve Ježiš Kris-
tus, v ktorom sa Boh skutočne človeka dotýka. 

Bol to Boží Syn osobne, Ježiš, ktorý sa dotkol uší 
hluchého a očí slepého, ktorý položil prst na ja-
zyk nemého. Ktorý objímal a žehnal deti, polo-
žil ruky na malomocného, dotkol sa már, na kto-
rých ležal oplakávaný mŕtvy syn úbohej vdovy. 

Petrovej svokre, trpiacej horúčkou, ponúkol 
okrem uzdravujúceho dotyku aj ruku, aby jej po-
mohol vstať. Žene, ktorá verila, že už len dotyk 
obruby jeho rúcha ma uzdravujúcu moc, neza-
bránil, aby sa ho dotkla.

Nechal si slzami umývať a vlasmi utierať nohy 
od ženy, ktorá mu takto túžila prejaviť vďačnosť 
za prijatie a neodsúdenie. Nechal sa pobozkať 
človekom. Navštevoval rodiny, bol na svadbe, 
zúčastňoval sa hostín a nemal problém apošto-
lom pripraviť raňajky. Bral na stretnutie so svoj-
im Otcom v modlitbe aj svojich učeníkov, chodil 
do synagógy, zapájal sa aktívne do bohoslužby. 
Tešil sa spoločnosti priateľov, venoval svoj čas 
zástupom, nestránil sa chorých, boháčov, pros-
titútok, mýtnikov a ani pokrytcov. Mal v úcte 
čestných a vážil si spravodlivých. 

Ešte bližší ako si myslíme
Na prvý pohľad si môžeme povedať, že máme 
Boha, ktorý je aktívny v láske a osobný vo vzťa-
hoch. Čítajúc medzi riadkami môžeme v našom 
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konštatovaní však zájsť ešte ďalej. Povýšiť zákon lásky nad 
zákon o sobotnom odpočinku, vojsť do domu mýtnika, za-
stať sa prostitútky, pustiť sa do reči so samaritánkou, po-
chváliť vieru inoverca, dotýkať sa malomocného sú fakty, 
ktoré poukazujú na Ježišovu ochotu kvôli láske k človeku 
stratiť svoju dobrú povesť, rituálnu čistotu či bezúhon-
nosť v očiach vtedajších náboženských lídrov. Toto všetko 
z Ježiša robí niekoho nám ešte bližšieho, čo jeho zostup 
z večnosti do dejín sveta a z neohraničenosti do obmedze-
ní ľudského priestoru len podčiarkuje. Svätý si berie pri-
rodzenosť človeka, aby sme my mohli mať účasť na jeho 
svätosti a Božej prirodzenosti. Lebo „tým, ktorí ho prijali, 
dal moc stať sa Božími deťmi.“ (Jn 1,12) Náš Stvoriteľ a Pán 
nás prijal do svojej rodiny a podľa dobrotivého rozhodnutia 
svojej vôle nás predurčil, aby sme sa skrze jeho syna Ježiša 
stali jeho adoptovanými synmi (porov. Ef 1,5).

Boh s nami ráta
Pár rokov dozadu pri opravovaní pešej zóny v mojom rod-
nom meste sa na počesť všetkých významných rodákov 
spravili pamätné tabule, ktorých sú vytesané ich mená. 
Uvedomil som si, že týchto významných osobností je neú-
rekom, a pre mnohých ďalších je na tabuliach pripravené 
miesto. Ak je v nebi nejaká pamätná tabuľa, tak je na nej 
určite napísané aj Tvoje meno. Pretože, keď Ježiš prijímal 
Otcov plán za svoj, keď Ťa Boh povolával k životu, už vte-
dy na nej s tvojim menom počítal.  •

Hlasy z domova a misií vydáva:

Spoločnosť Božieho Slova,  
Misijný dom Matky Božej, Kalvária 3, 949 01 Nitra 
Šéfredaktor: P. Martin Štefanec SVD;  
Redaktori: P. Ján Halama SVD, P. Peter Kubík SVD,  
P. Martin Madassery SVD; P. Tomáš Gerboc SVD; 
Jazyková úprava: Ivana Holotňáková;  
Grafická úprava: Juraj Vontorčík – SON;
Vytlačili: Polygrafia Gutenberg, s.r.o., Banská Bystrica;  
Objedn. zasielajte na adresu red.: „Časopisy“, Spoločnosť 
Božieho Slova, Misijný dom Matky Božej, Kalvária 3, 
949 01 Nitra; Tel.: 037/ 776 94 29,  
ISSN 1337-4842, EV 3324/09 
Periodicita vydávania: mesačník 
IČO vydavateľa: IČO 00 586 757 
Webová stránka: www.verbisti.sk, e-mail: hlasy@svd.sk

 4 | Zvádzal si ma, Pane,  
a ja som sa dal zviesť

 6 | Boli sme na svetových dňoch 
mládeže v Lisabone

 8 | Udalosti
 11 | Seminaristi z Angoly sa pripravujú 

na misie na Slovensku

 14 | Páter Bernard Kulha SVD,  
misionár v Bolívii a Paraguaji

 16 | Letné misie verbistov a študentov 
UPeCe v Rumunsku

 18 | Keď sú svätými obyčajní  
hriešni ľudia

 20 | Hojenie zranených vzťahov 
Kniha na pokračovanie: časť XII.

 22 | 100 rokov  narodenia  
P. Jozefa Filusa SVD

 24 | Arnold Janssen a úcta k Duchu 
Svätému

1HLASY Z DOMOVA A MISIÍ

HLASY Z MISIÍ

SEPTEMBER 2023


